

## Positionierung der Steylet Ethik Bank

### Thema: Voting/Stimmrechtsausübung

Die Steylet Bank ist ein engagierter Investor und setzt bei seiner Engagement-Strategie in erster Linie auf den direkten Dialog mit den Unternehmen.

Die Ausübung von Stimmrechten nimmt die Steylet Bank derzeit nicht wahr. Sie schließt dieses Instrument nicht grundsätzlich aus, doch sieht im Voting einen grundsätzlichen Nachteil gegenüber dem direkten Unternehmensdialog: Nachhaltigkeitsthemen betreffen in der Regel die Grundausrichtung einer Unternehmensstrategie und lassen sich daher nur schwer in einzelne Wortmeldungen im Rahmen von Hauptversammlungen packen.

Sozial- und Umweltthemen können im persönlichen Dialog mit der Unternehmensleitung viel besser thematisiert werden. Hinzu kommt, dass die Steylet Bank bewusst ein ethisch-nachhaltiger und kein kritischer Investor ist. Als ethisch-nachhaltiger Investor verzichtet die Steylet Bank bewusst auf das Voting als eine Form des Kritisierens im öffentlichen Rahmen.

The Steylet Bank is a committed investor and focuses in its engagement strategy primarily on the direct dialogue with the company.

Actually, the Steylet Bank does not exercise voting rights. The Steylet Bank does not exclude the possibility to use active voting as an instrument in future engagements but sees in voting a fundamental disadvantage in relation to the direct business dialogue: sustainability issues generally relate to the basic orientation of a corporate strategy. Given the circumstances of general assemblies of big companies, it is unrealistic to have a real impact on the company only by making an oral statement.

Social and environmental issues can be better addressed in a personal dialogue with the company management. As the Steylet Bank is not invested in critical companies, there is actually no need of voting as an additional instrument. Moreover, the Steylet Bank is an ethical and sustainable investor but not an investor who is focused on criticizing. As ethical and sustainable investor the Steylet Bank avoids voting deliberately as it is a form of criticizing in public framework.